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NĚCO K TOMU LÉTU
Užijte si prázdniny takové, jaké jsou
ČTĚTE NA STRANĚ 2

KŘUPAVÝ SYPANÝ KOLÁČ
Svěží recept ideální na léto
ČTĚTE NA STRANĚ 3

Úvodník
Mám pocit, že mé myšlenkové
pochody fungují na konci
školního roku podobně jako
městská hromadná doprava
v hlavním městě poté, co
metropoli zasáhly po týdnech
sucha přívalové deště. Provoz
metra přerušen, tramvajové
linky odkloněny, intervaly
autobusů prodlouženy. Ano,
závěr června je vždy náročný,
plný stresu a dohánění restů,
podobně jako pro Báru
Sedlákovou, která tuto atmosféru
trefně vystihuje ve svém článku
Přemýšlení na titulní straně.
 
Já teď přemýšlím nad tím, co
vzkážu Leoši Marešovi, až
pro něj půjdu za chvilku natáčet
krátké video, v němž mám
vyjádřit své díky za jeho finanční
podporu supervizních skupin
pro asistenty pedagogů, které
v letošním roce organizoval
Člověk v tísni. Musím upřímně
přiznat, že mi byly skutečně
velkou oporou, a ačkoliv Leoš
zrovna nepatří k mým oblíbeným
celebritám, za tento počin si ho
velmi vážím. Takže Leoši díky!
Snad v mé hlavě při hledání
vhodných slov nenastane
dopravní kolaps.
 
Příjemné čtení posledního
letošního zkráceného čísla
Vlaštofky a krásné prázdniny
zalité sluncem Vám přeje
 
Martina Feuersteinová

PŘEMÝŠLENÍ
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sebevědomí. S příchodem všech
závěrečných testů, zkoušení
a opravných termínů se můj
mozek změnil v jeden velký
stroj na pochybnosti.
Rady mého okolí, abych se
zbytečně nestresovala, že vlastně
o nic nejde, a že jsou důležitější
věci, sice znějí pěkně, ovšem
něco takového není moje osoba
schopna přijmout. Jak ráda bych
si poručila a jednoduše se
"hodila do klidu". Všechno
řešila s chladnou hlavou a měla
věci pod kontrolou.
 
Pokaždé, když mě čeká
například týden nabytý
povinnostmi, všechny si je
vypíši na papír a postupně
odškrtávám. Většinou se po pár
dnech ocitnu v situaci, kdy
nemám odškrtnutou ani polovinu
a týden se nezadržitelně blíží ke
svému konci. V této chvíli si své
úkoly představuji jako domeček
z karet. Plán samozřejmě byl
postavit postupně, krok
za krokem, veledílo. Realita
odpovídá spíše tornádu, která
způsobilo zkázu a chaos. A tohle
všechno bez zásahu cizí osoby.
Dojde-li totiž, nedejbože,
na kritiku zvenčí, pak je
výsledek jeětě mnohem horší.
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Patřím k lidem, kteří nad vším
moc přemýšlí. Zvažují
možnosti, představují si
situace s různými konci
(většinou tragickými),
přemítají, co mohli udělat
jinak, lépe. Musím říct, je to
nehezká vlastnost. Dokáže
totiž velmi znepříjemnit život.
Věc, která přijde ostatním
lidem zcela jednoznačná, má
z mého úhlu pohledu
minimálně tři různá řešení.
Všechno pak trvá déle a je
potřeba mnohem více úsilí.
 
Zejména letošní konec školního
roku byl v tomto ohledu vskutku

děsivý. Nelze snad ani spočítat,
kolikrát jsem si způsobila stav,
kdy hrozilo zhroucení.
Konkrétně lynčování sebe sama
je oblíbený destruktivní nástroj
mé mysli.
"Vážně bylo tohle tvé
maximum?"
"Mohla jsi to udělat lépe,a ty to
víš!"
"Proč jsi se víc nesnažila?"
"Kdybys tomu včera věnovala
více času, mohlo to dopadnout
jinak."
"Nic si nenalhávej, to
nezvládneš!"
S takovými hlasy v hlavě je
těžké mít alespoň nějaké

Active Citizens
V příštím roce otevíráme spolu
s Romanou Bartůňkovou
nepovinně volitelný seminář
Active Citizens, který
realizujeme v rámci projektu
společnosti Člověk v tísni.
Smyslem semináře je snaha
podílet se na životě kolem nás,
všímat si potřeb místní
komunity, uvědomovat si vlastní
identitu i identitu druhých a učit
se žít vedle sebe s respektem
a tolerancí.
Budeme moc rády, když se
k nám přidáte! Pojďme být
občansky aktivní a prospěšní
v místě, kde žijeme!

Martina Feuersteinová

The 1975 V pondělí 26. června se konal
zmíněný koncert ve Fóru Karlín.
Pokud The 1975 neznáte, jde
o rockovou kapelu
z Manchesteru, a i když je
neznáte, tak jste pravděpodobně
slyšeli písničku The Sound.
Zábavná historka pro zpestření,
tuto kapelu jsem objevila
při sledování nějakého seriálu,
kde zazněla právě tahle píseň.
 
Zpět ke koncertu. Na místo jsme
s kamarádkou D. dorazily něco
po půl šesté a délka fronty, která
tam v tu dobu byla, nás velice
zarazila. Naštěstí jsme vepředu
narazily na další kamarády
a krásně se tedy posunuly skoro
na začátek fronty. Předskokany
The 1975 dělala skupina Pale
Waves, které jsem bohužel
neznala, ale řekla jsem si, že si

je budu muset najít (což ale
neudělám, protože si to říkám
vždycky). V devět hodin,
za velkého potlesku a křiku
zarytých fanynek, vkročili
na pódium The 1975. Koncert
byl skvělý, a i když jsem neznala
všechny texty a nejsem jejich
největší fanoušek, musím
opravdu říct, že jsem si ho moc
užila.
Podle mě byla ale nejlepší
písnička The Sound, která
zazněla úplně na závěr.
Nevím jak to, ale poslední
písničky jsou vždy nejlepší,
všichni skákali, zpívali z plných
plic a užívali si závěr koncertu.
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The 1975 zas tak moc
neposlouchám, ale chtěla jsem
potěšit kamarádku, která se
mnou byla na koncertě
někoho, koho neposlouchá
vůbec. Nevím jestli je tohle ten
nejlepší úvod k článku, ale to
jsem celá já...
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Americká dávka punk-rocku 
zavítala do Prahy: Good 
Charlotte ve Foru Karlín

foto: Petra Březinová

Good Charlotte se mě drželi
tak nějak od druhé třídy.
A když mě osmiletou (možná
dokonce sedmiletou), nikdo
na punk-rockový koncert
samotnou nechtěl pustit, slíbila
jsem si tenkrát, že si ten sen
jednou splním.
 
A tak konečně, po těch všech
letech, jsem držela v ruce lístek.
Ve Foru jsem byla už několikrát
a za tu dobu se stalo jedním

z mých nejoblínějších míst
na koncerty, jelikož je vždy
dobře ozvučené, sem tam fouká
klimatizace, blízko je bar, a i
když stojíte někde dál vzadu,
vidíte pořád dobře.
Kapela měla dva předskokany.
Já jsem se kvůli časovému
nedostatku nestihla dostavit
na první atlantské Issues, ale
State Champs mě moc mile
překvapili. A stejně tak se
myslím líbili i ostatním, jelikož
moshpit šel vidět až dozadu.
Pak samozřejmě nastalo
nekonečné čekání, než se
přestaví podium, a kolem půl
desáté se sálem rozezněly první
tóny The Anthem. Sál se dal
do pohybu a bylo tomu tak
téměř celou noc.
Jediné, co mi na koncertech
vadí, jsou hromady a hromady
rukou zvedlých s telefony.
Myslím, že to snad tak ani
člověka nemůže pořádně bavit,
když neustále musí zvedat
telefon a hlídat si, aby mu ho

někdo nevyrazil z ruky. Navíc
bychom si asi měli uvědomit, že
svět se děje kolem nás a ne
v těch malých obdélníčcích.
I když já sama také sahám vždy
instinktivně rovnou po telefonu,
pokud vidím něco zajímavého.
Good Charlotte si za celý
koncert cením ještě víc. Za celou
hodinu a půl energického
koncertování na nich nešla vidět
ani trocha únavy. A i když nám
chtěli hlavně představit album
minulého roku Youth Authority,
celému koncertu dominovalo
fanoušky nejoblíbenější The
Young And The Hopeless.
Co nakonec mohu říci? Pokud
máte rádi punk- rock a nebojíte
si trochu zařádit v moshpitu
nebo si vykřičet hlasivky, tak
určitě příští rok sáhněte po lístku
na Good Charlotte. Nebudete
totiž litovat.
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Něco k tomu létu
Tak a je to tady. Poslední číslo
Vlaštofky tohoto školního
roku. Vzhledem k tomu, že je
konec června, počet lidí, kteří
si ji přečtou, se
pravděpodobně zmenší. Ale to
vůbec nevadí, protože i kdyby
si ji měl přečíst jen jediný
člověk, stojí za to do ní psát.
A minimálně toho jednoho
čtenáře mít určitě bude - už se
těším, až si uvařím kafe
a spokojeně se začtu...
 
Když tu máme ten konec
školního roku, chcete-li, začátek
prázdnin, asi by se hodilo psát
o létě. Jenže co nového o něm
napsat? Všichni se těší na volno,
koupání, slunce, zmrzlinu,
dlouhé letní večery (a ještě delší
noci) strávené někde venku
s partou skvělých lidí a všechny
tyhle radosti. To není žádná
novinka a není tu co rozebírat.
Ale přeci jen se tu najde něco,
o čem si myslím, že by stálo
za zmínku. Užijte si svoje
prázdniny takové, jaké jsou.
Možná byste si je představovali
jinak, vyrazili byste na jiná
místa, než na která skutečně
zamíříte nebo máte pocit, že vás
vlastně nic moc zajímavého

nečeká. Třeba dokonce toužíte
zažít takové léto, jaké má
před sebou někdo z vašich
přátel. Jo, tohle souvisí s další
důležitou věcí - nikomu nic
nezáviďte! Každý má to, co má
a je jenom na něm, jak s tím
naloží, takže i když realita tak
úplně nenaplňuje vaše touhy,
pokuste se maximálně využít
všechno, co vám dáno bylo.
Svoje léto si můžete naplánovat,
ale radím vám, nezacházejte až
příliš do detailů, protože se
všechno může z ničeho nic
změnit. Úplně. Na druhou
stranu, chce to mít nějaký ten
"nástřel". Docela se hodí aspoň
tak zhruba vědět, kde budete
za týden, za dva, za měsíc.
Pokud ovšem nemáte tak
dobrodružnou duši, že největší
slast je pro vás naházet pár věcí
do batohu a vyrazit. Prostě
někam. Nebo nikam,
do neznáma...
Snažte se, abyste měli na co
vzpomínat. A je úplně jedno,
odkud tyhle vzpomínky budou,
jestli z pláže v Chorvatsku,
z Ibizy nebo ze zahrady
na babiččině chalupě.
Přednostně totiž nevzpomínáme
na místa, ale momenty. Ty jsou
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v našem životě mnohem
důležitější. Je jedno, kde jste,
záleží na tom, s kým tam jste
a co děláte. Na to pamatujte
a snažte si všechny výjimečné
chvíle vychutnat na maximum.
A abychom nezapomněli - letní
brigády. Spoustu z vás se určitě
rozhodlo, že si o prázdninách
něco vydělá, a pak svůj
zasloužený výdělek pořádně
zúročí ve zbývajícím čase
slastného volna nebo si

jednoduše udělá radost. Tady
záleží na tom, jaká práce vás
čeká, ale i tady toho můžete
prožít hodně . Buď to fakt bude
stát za vzpomínání, nebo to bude
něco, na co byste raději
zapomněli, ale to se nestane,
protože to bude minimálně
zajímavá zkušenost...
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Křupavý sypaný koláč
Je tu léto a s ním i ovocná
sezona. A jak si nejlépe
vychutnat třeba čerstvé
jahody? V lahodném drobivém
koláči ve spojení s rebarborou
to bude doslova koncert
chutí... Navíc vám příprava
zabere jen chvíli a nejtěžší
ze všeho je pak počkat si, až
vychladne. Když to ale
vydržíte, budete slastně
odměněni hned po prvním
soustu - krásně křupavá
drobenka, jemná máslová
chuť, sladkokyselá ovocná
náplň a nasládlá vůně vanilky.
Nejlépe chutná se šálkem
dobré kávy, ve společnosti
skvělých lidí v dobré náladě
a na čerstvém vzduchu. 
 
Usaďte se někde v trávě,
na zahradě nebo někde
v parku, udělejte si piknik
a užijte si slunce a letní
atmosféru. Znáte snad lepší
způsob, jak strávit teplé,
prosluněné odpoledne
nebo večer, než v báječné
společnosti s výtečným jídlem
a pitím? Využijte příležitosti
ostatním udělat radost
a najděte si chvíli na pečení -
ostatní vás budou milovat. Jo

a raději s sebou vezměte pár
lístečků s předem napsaným
receptem. Nejeden z vašich
strávníků o něj bude mít
zájem.
 
 
POTŘEBUJEME:
♦150 g ovesných vloček
♦200 g polohrubé mouky
♦100 g třtinového cukru
♦1/2 lžičky jedlé sody
♦špetka soli
♦200 g másla
 
 
NA NÁPLŇ:
♦250 g jahod
♦250 g rebarbory
♦1 lžíce vanilkového
pudinkového prášku
♦1 vanilkový cukr
 
 
POSTUP:
1) Vločky, mouku, cukr, sodu
a špetku soli smícháme v míse.
2) Máslo nakrájíme na kousky
a přidáme k sypké směsi. Prsty
vypracujeme drobenku.
3) Plech vyložíme pečicím
papírem a posypeme 2/3
drobenky.
4) Jahody a rebarboru nakrájíme
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na kousky, dáme do mísy,
přidáme pudinkový prášek,
vanilkový cukr a promícháme.
5) Na vrstvu drobenky
rovnoměrně rozprostřeme
ovocnou náplň a posypeme
zbytkem drobivé směsi.
6) Koláč pečeme v troubě
předehřáté na 180 stupňů
dozlatova, asi 45 minut.
7) Po upečení nechte koláč
vychladnout a podávejte
nakrájený na řezy.
 
Tip: Náplň koláče můžete
obměňovat podle chuti

i aktuálního ročního období.
Výborně chutná třeba také
s jablky a skořicí, kterou můžete
kromě náplně přidat i do
drobenky. Další skvělou
kombinací jsou švestky
nebo blumy s mákem
a pochutnáte si i na broskvích či
meruňkách, které fantasticky
doplní kokos.
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